
Protokół Nr XXVI 
sesji Rady Miejskiej w Szydłowie, która odbyła się w dniu 26 listopada 2020 r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Szydłów. 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 9 0 0 , a zakończyły o godz. 10 0 8 . 
W obradach sesji udział wzięło 15 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. Lista 
obecności radnych jest załącznikiem do protokołu. 

Ad. 1. 

Obrady XXVI sesji RM otworzyła i przewodniczyła obradom Pani Katarzyna Skuza -
Przewodnicząca Rady Miejskiej, która przywitała Burmistrza Miasta i Gminy - Pana 
Andrzeja Tuza, Panią Skarbnik, radnych obecnych na sesji. Wszyscy obecni radni 
w liczbie 15 zgłosili swoją obecność na obradach, przewodnicząca stwierdziła 
quorum i rozpoczęła obrady RM w Szydłowie. 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła radnym proponowany porządek obrad 
XXVI sesji RM: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RM. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Szydłów z prac w okresie między 

sesjami RM. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/ 2020. 
7. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- przyjęcia na rok 2021 programu współpracy Gminy Szydłów z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie -
projekt Nr XXVI/152/ 2020, 

- wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Szydłów - projekt 
Nr XXVI/153/ 2020, 

- obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2021 r. -
projekt Nr XXVI/154/ 2020, 

- zmiany Uchwały Nr XXIV/146/ 2020 Rady Miejskiej w Szydłowie z dnia 22 
września 2020 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 
w celu uzyskania opinii dotyczących zmian statutów jednostek pomocniczych 
Gminy Szydłów - projekt Nr XXVI/155/ 2020, 

- uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 
i Gminy Szydłów - projekt Nr XXVI/156/ 2020, 



- szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów - projekt Nr XXVI/157/ 2020, 

- ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe -
projekt Nr XXVI/158/ 2020, 

- zmian w budżecie Gminy Szydłów na 2020 rok - projekt Nr XXVI/159/ 2020. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

Po przedstawieniu porządku obrad zwróciła się do radnych o zgłaszanie wniosków 
lub uwag co do zmiany lub uzupełnienia tegoż porządku obrad. Takie uwagi oraz 
wnioski nie zostały zgłoszone. W związku z czym poddała pod głosowanie jawne 
proponowany porządek obrad i porządek ten został przyjęty jednogłośnie 
-15 głosów „za". 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że do chwili rozpoczęcia sesji nie 
wpłynęły wnioski lub zastrzeżenia, co do treści protokołu z poprzedniej, tj. sesji 
Nr XXV z dnia 22 października 2020 r. i zwróciła się do radnych o zgłaszanie ustnych 
uwag do protokołu. Radni nie zgłosili takich wniosków i zastrzeżeń. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym, protokół z XXV sesji RM został przyjęty 
jednogłośnie -15 głosów „za". 

Ad. 4. 

W trakcie obrad XXVI sesji RM radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania: 
- radny Dawid Sobiegraj - chciał skierować zapytanie do radnego powiatowego 

Michała Skotnickiego, ale jak poinformowała Przewodnicząca RM, radny powiatowy 
nie mógł pojawić się na tej sesji z powodu złego samopoczucia, o czym 
poinformował ją podczas rozmowy telefonicznej, 

- radny Sebastian Gałązka - czeka już ponad rok na znaki, które zgłaszał na 
wcześniejszej sesji; czy jest jakakolwiek możliwość załatwić małego busa, który 
kursowałby do Staszowa, ponieważ osoby z okolic chciałyby dojechać i nie mają 
czym, a jedyny autobus który jest, ma powrót o godz. 16 0 0, 

- radny Skuza Marek - zgłosił potrzebę ustawienia znaków na drodze tzw. 
Połanieckiej, tzn. znak tonażu dla samochodu z ładunkiem, znak ustąp 
pierwszeństwa od strony Gacek oraz znak informacyjny o tym, że jest to wjazd do 
Gacek, 

- radny Ireneusz Jastrząb - zgłosił problem z dwoma bezpańskimi psami w Potoku, 



które od jakiegoś czasu kręcą się po tamtym terenie i stały się ostatnio agresywne 
dla ludzi, zaczęły również atakować domowe zwierzęta, ginie również drób, 

- radny Damian Karwata - zadał pytanie, czy droga w kierunku Płośni będzie 
uzupełniona tłuczniem, ponieważ wielu mieszkańców z niej korzysta. 

Ad. 5. 

W tym punkcie porządku obrad Burmistrz Miasta i Gminy Szydłów złożył 
sprawozdanie z prac jakie miały miejsce w okresie między sesjami RM: 
- wizyta w Urzędzie Marszałkowskim u Marszałka Województwa w sprawie drogi nr 

756, to jest odcinek - pierwszy fragment na ul. Soleckiej, a drugi fragment od Solca 
w stronę torów, rozmowa dotyczyła również odcinka drogi w kierunku Rakowa, aby 
w przyszłości można było ująć to w planie inwestycji drogowych naszego 
województwa, 

-11 listopada obchodzone było święto narodowe - Święto Niepodległości, które 
w tym roku były skromne ze względu na pandemię. Obchody rozpoczęły się Mszą 
Święta, a później Burmistrz wspólnie z Przewodniczącą RM, Wiceprzewodniczącym 
RM i księdzem proboszczem Ryszardem Piwowarczykiem złożyli kwiaty na 
pomnikach pamięci narodowej w Szydłowie, 

- odbył spotkanie z Wicemarszałkiem Województwa - Panią Renatą Janik, z którą 
rozmawiał na temat zaopatrywania w środki medyczne lekarzy i ośrodki zdrowia, 
rozmowa dotyczyła również programu, który ma się za niedługo pojawić, a będzie 
on dotyczył zaopatrywania mieszkańców gminy w pulsoksymetry. 
Gmina stara się o partię tych urządzeń dla naszego ośrodka zdrowia, aby można 
było wypożyczać je dla osób chorych na koronowirusa z terenu naszej gminy 

- zakończony został remont Bramy Krakowskiej, 
- obecnie trwa remont - modernizacja sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej 
w Szydłowie, wstępny termin kończący prace ustalony został na koniec listopada 
ale niestety już dzisiaj wiadomo, że nie będzie on dotrzymany, co potwierdza pismo, 
które złożył wykonawca prac, tłumacząc zaistniałą sytuację brakiem pracowników 
i trwającą pandemią. W związku z zaistniałą sytuacją, nie będzie też mógł być 
jeszcze w tym roku ogłoszony następny przetarg, na dalsze prace w Szkole 
Podstawowej w Szydłowie, chociaż trwają prace nad aktualizacją studium 
wykonalności inwestycji oraz audytów: energetycznego i oświetlenia dla projektu pn. 
„Termomodernizacja budynku użyteczności publicznej - Szkoły Podstawowej 
przy ul. Szkolnej w Szydłowie", 

- 23 listopada na sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, radni zabezpieczyli 
w budżecie województwa środki w kwocie 1,5 min złotych na przebudowę odcinka 
drogi wojewódzkiej nr 756 w Szydłowie - ul. Soleckiej - droga plus chodnik i jest to 
pierwszy fragment ok 700 m.b. W planie inwestycyjnym droga ta jest już 
umieszczona, wykonawca zostanie wyłoniony prawdopodobnie już w tym roku, 
a w przyszłym roku będzie realizowana inwestycja, na którą czekają mieszkańcy 
ulicy Soleckiej. Burmistrz i radni będą się starć i zabiegać, aby drugi odcinek drogi 
w kierunku z Szydłowa do Rakowa o długości ok. 1 km 900 m.b. również znalazł się 



w przyszłym planie inwestycyjnym Województwa Świętokrzyskiego, ponieważ 
wiadomo wszystkim w jakim stanie znajduje się ten odcinek drogi wojewódzkiej, 

- w dniu 25 listopada br. odbyło się uroczyste przejęcie od producenta nowo 
Zakupionego średniego samochodu pożarniczego maki MAN typ. TGM 13.290 dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Szydłowie, który zastąpił wysłużonego już 
trzydziestotrzyletniego Stara 244. Podniesie on wartość bojową jednostki, jak 
również będzie służył w ochronie bezpieczeństwa mieszkańców naszej gminy, 

- OSP Jabłonica podpisała umowę na dostarczenie lekkiego samochodu ratowniczo -
gaśniczego, który wstępnie ma być dostarczony ok 15 grudnia 2020 r. Umowa 
opiewa na kwotę 110 000,00 zł. Należą się tu podziękowania dla radnych, dzięki 
którym takie pieniądze znalazły się w budżecie, a mieszkańcy będą mogli czuć się 
bezpieczni. 

- zawieszona została działalność Punktu Przedszkolnego w Szydłowie, który mieści 
się w Szkole Podstawowej w Szydłowie, a konkretnie sprawa dotyczy najmłodszej 
grupy dzieci. Związane jest to z chorobą jednego z nauczycieli i przymusowej 
kwarantannie drugiego nauczyciela. Decyzja ta została podjęta przez Burmistrza 
i Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej. 

Ad. 6. 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020 
przedstawił kierownik Zespołu Obsługi Szkół - Pan Mariusz Misterkiewicz. 
Zgodnie z art. 11 ust. 7 obowiązującej od 1 września 2017 r. ustawy z dnia 
14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe, organ wykonawczy jednostki samorządu 
terytorialnego przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu 
terytorialnego informację o stanie realizacji zadań oświatowych tej jednostki za 
poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach egzaminu ósmoklasisty i nadzoru 
pedagogicznego sprawowanego przez kuratora oświaty. 
W roku szkolnym 2019/2020 nauka w placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Gminę Szydłów odbywała się w dwóch szkołach podstawowych, w jednym oddziale 
przedszkolnym w szkole podstawowej, w jednym przedszkolu oraz w punkcie 
przedszkolnym z siedzibą w Solcu i w Potoku. 
Do szkół podstawowych uczęszczało: 
• w Szydłowie 234 uczniów, 
• w Solcu 51 uczniów. 
Obowiązek zapewnienia realizacji wychowania przedszkolnego realizowany był 
w Publicznym Przedszkolu w Szydłowie - 50 wychowanków, oddziale przedszkolnym 
przy szkole Podstawowej w Szydłowie (w ramach realizacji projektu: „Szydłów 
edukuje, w maluchy inwestuje") - 22 wychowanków i w Punkcie Przedszkolnym 
w Solcu i w Potoku - 55 wychowanków. 
W Szkole Podstawowej w Szydłowie w roku szkolnym 2019/2020 zatrudnionych było 
28 nauczycieli, w tym 21 w pełnym wymiarze czasu pracy. W szkole zatrudnione były 
3 woźne w pełnym wymiarze czasu pracy i 3 woźne w wymiarze 3/4 etatu. Jedna 
z zatrudnionych woźnych przebywała na świadczeniach związanych 



z rodzicielstwem, a druga pełniła obowiązki w finansowanym ze środków unijnych 
oddziale przedszkolnym. 
W Szkole Podstawowej w Solcu Starym pracowało 12 nauczycieli, w tym 
6 zatrudnionych na pełny etat. W szkole zatrudnionych było 2 pracowników obsługi 
w łącznym wymiarze 1,5 etatu. 
W Publicznym Przedszkolu w Szydłowie zatrudnionych było 7 nauczycieli; 3 na pełny 
etat i 4 w niepełnym wymiarze czasu pracy. W przedszkolu zatrudniona była jedna 
kucharka, jedna intendent-sprzątaczka i jedna pomoc nauczyciela. W roku szkolnym 
2019/2020 w przedszkolu prowadzone były zajęcia z języka angielskiego, rytmiki 
i logopedii, w całości finansowane przez organ prowadzący. 
Obsługa ekonomiczno-administracyjna i finansowa placówek oświatowych 
prowadzona była przez Zespół Obsługi Szkół w Szydłowie - 2 pracowników 
zatrudnionych w pełnym wymiarze czasu pracy. 
Do szkół i przedszkoli uczniowie dowożeni byli 3 pojazdami stanowiącymi własność 
gminy i dwoma autobusami - umowa z PKS Staszów. We wszystkich pięciu 
pojazdach uczniowie mieli zapewnioną opiekę. 

W roku szkolnym 2019/2020, w żadnej placówce nie została przeprowadzona 
planowa kontrola z nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez kuratora oświaty. 
Od 12.03.2020 r. do 28.06.2020 r. ograniczone zostało funkcjonowanie jednostek 
systemu oświaty w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 
CON/ID-19. Nauka w szkołach odbywała się w systemie zdalnym. W celu 
umożliwienia uczniom nauki w systemie zdalnym Gmina Szydłów, w ramach 
otrzymanej dotacji z programu „Zdalna szkoła", zakupiła i przekazała szkołom 
z przeznaczeniem dla najbardziej potrzebujących uczniów 15 laptopów o łącznej 
wartości 45 000,00 zł. W ramach 2 edycji tego programu pod nazwą „Zdalna 
szkoła+", w sierpniu 2020 r. Gmina Szydłów zakupiła i przekazała do szkół 21 
laptopów, 2 komputery stacjonarne i tablet graficzny o łącznej wartości 55 000,00 zł. 
Informacja o wynikach egzaminu ósmoklasisty 

Egzamin ósmoklasisty obejmuje wiadomości i umiejętności określone 
w podstawie programowej kształcenia ogólnego w odniesieniu do wybranych 
przedmiotów nauczanych w klasach I—VIII. Egzamin ósmoklasisty jest egzaminem 
obowiązkowym, co oznacza, że każdy uczeń musi do niego przystąpić, aby ukończyć 
szkołę. Nie jest określony minimalny wynik, jaki uczeń powinien uzyskać, dlatego 
egzaminu ósmoklasisty nie można nie zdać. Egzamin ósmoklasisty jest 
przeprowadzany w formie pisemnej. 
Ósmoklasista przystępuje do egzaminu z trzech przedmiotów obowiązkowych, tj.: 

1. języka polskiego, 
2. matematyki, 
3. języka obcego nowożytnego. 

Ósmoklasista przystępuje do egzaminu z jednego z następujących języków obcych 
nowożytnych: angielskiego, francuskiego, hiszpańskiego, niemieckiego, rosyjskiego, 
ukraińskiego lub włoskiego. Uczeń może wybrać tylko ten język, którego uczy się 
w szkole w ramach obowiązkowych zajęć edukacyjnych. 



Ze względu na ograniczenia w związku z COVID-19 egzamin ósmoklasisty został 
przeprowadzony w czerwcu 2020 r. Egzamin przeprowadzony był po raz drugi, 
pierwszy rocznik ósmoklasistów pisał egzamin w kwietniu 2019 r. 
Wyniki z egzaminu ósmoklasisty podawane są w procentach punktów możliwych do 
uzyskania i w skali staninowej. 
Zakres skali staninowej: 
1. najniższy 6. wyżej średni 
2. bardzo niski 7. wysoki 
3. niski 8. bardzo wysoki 
4. niżej średni 9. najwyższy 
5. średni 

W Szkole Podstawowej w Szydłowie do egzaminu przystąpiło 30 uczniów 
klasy VIII. Wszyscy uczniowie pisali egzamin na arkuszu standardowym. 
Uzyskany średni wynik z języka polskiego to 57% punktów możliwych do uzyskania, 
co w 9-stopniowej skali staninowej daje stanin 5. 
Dla porównania średnia dla: 
- gminy 56%, 
- powiatu 58%, 
- województwa i kraju 59% punktów możliwych do uzyskania. 
Uzyskany średni wynik z matematyki to 46% punktów możliwych do uzyskania, co 
w 9-stopniowej skali staninowej daje stanin 5. 
Dla porównania średnia dla: 
- gminy i powiatu 45%, 
- województwa i kraju 46% punktów możliwych do uzyskania. 
Uzyskany średni wynik z języka angielskiego to 42% punktów możliwych do 
uzyskania, co w 9-stopniowej skali staninowej daje stanin 4. 
Dla porównania średnia dla: 
- gminy 42%, 
- powiatu 50%, 
- województwa 52%, 
- kraju 54% punktów możliwych do uzyskania. 
Uzyskany średni wynik z języka niemieckiego to 15% punktów możliwych do 
uzyskania, co w 9-stopniowej skali staninowej daje stanin 1. 
Dla porównania średnia dla: 
- gminy 15%, 
- powiatu 25%, 
- województwa 47%, 
- kraju 45% punktów możliwych do uzyskania. 
Na terenie naszej gminy egzamin z języka niemieckiego pisał jeden uczeń 
uczęszczający do Szkoły Podstawowej w Szydłowie. 

W Szkole Podstawowej w Solcu Starym do egzaminu przystąpiło 7 uczniów 
klasy VIII. Sześciu uczniów pisało egzamin na arkuszu standardowym, a jeden uczeń 
na arkuszu dostosowanym do potrzeb uczniów z niepełnosprawnością intelektualną 
w stopniu lekkim. Jego wyniki nie zostały ujęte w poniższych statystykach. 



Uzyskany średni wynik z języka polskiego to 50% punktów możliwych do uzyskania, 
co w 9-stopniowej skali staninowej daje stanin 3. 
Dla porównania średnia dla: 
- gminy 56%, 
- powiatu 58%, 
- województwa i kraju 59% punktów możliwych do uzyskania. 
Uzyskany średni wynik z matematyki to 39% punktów możliwych do uzyskania, co 
w 9-stopniowej skali staninowej daje stanin 4. 
Dla porównania średnia dla: 
- gminy i powiatu 45%, 
- województwa i kraju 46% punktów możliwych do uzyskania. 
Uzyskany średni wynik z języka angielskiego to 38% punktów możliwych do 
uzyskania, co w 9-stopniowej skali staninowej daje stanin 3. 
Dla porównania średnia dla: 
- gminy 42%, 
- powiatu 50%, 
- województwa 52%, 
- kraju 54% punktów możliwych do uzyskania. 
Po bardzo dobrych wynikach egzaminu przeprowadzonego w kwietniu 2019 r., gdzie 
uzyskane przez uczniów wyniki były powyżej średnich dla województwa i kraju, 
w czerwcu 2020 r. wyniki egzaminu w Szkole Podstawowej w Szydłowie zrównały się 
ze średnią krajową lub były poniżej średniej (dotyczy języka obcego), a w Szkole 
Podstawowej w Solcu Starym wszystkie wyniki były poniżej średniej dla województwa 
i kraju. Na postępy uczniów negatywny wpływ miało wprowadzenie nauki zdalnej, 
a szczególnie występujące na początku problemy sprzętowe, z dostępem do sieci 
Internet i obsługą aplikacji do nauki zdalnej. 
Po zapoznaniu się z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 
szkolnym 2019/2020 radni zostali poproszeni przez Przewodniczącą RM 
o zgłaszanie pytań do ww. informacji. Żadnych pytań nie zgłoszono, w związku z tym 
Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu obrad sesji RM w Szydłowie. 

Ad. 7. 

Kolejnym punktem obrad na sesji RM w Szydłowie było rozpatrzenie projektów oraz 
podjęcie uchwał zgodnie z proponowanym porządkiem obrad. Przewodnicząca RM 
udzieliła głosu jako pierwszemu Sekretarzowi Gminy Szydłów, Panu Januszowi 
Sowie. 

Przedstawił on uzasadnienie przyjęcia przez RM na rok 2021 programu 
współpracy gminy Szydłów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie. Zgodnie z art. 5a ust. 1 obowiązującej ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (jednolity 
tekst Dz. U. z 2020 r. poz. 1057) organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego zobowiązany jest do uchwalenia rocznego programu współpracy gminy 



z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie. Program ten został rozesłany do ww. organizacji i podmiotów, aby 
w odpowiednim czasie zapoznały się z nim. Przedmiotowe organizacje mogły 
w formie pisemnych uwag, opinii lub propozycji zmian przesłać takowe na 
konsultacyjnym formularzu pocztą zwykłą lub elektroniczną do UMiG w Szydłowie. 
W wyznaczonym na konsultacje terminie żadne uwagi nie wpłynęły 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXVI/152/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejnym punktem obrad sesji RM był projekt uchwały dotyczący wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego zabudowanej 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Szydłów. Przewodnicząca RM poprosiła 
Sekretarza Gminy o zabranie głosu w tej sprawie. 
Sekretarz Pan Janusz Sowa - wyjaśnił, iż powodem wystawienia na sprzedaż 
w drodze przetargu ustnego nieograniczonego działki nr ewid. 163/5 w obrębie 
Potok, gmina Szydłów jest wystąpienie z prośbą o zakup, właścicielki sąsiedniej 
działki. Cena wywoławcza sprzedaży nieruchomości zostanie ustalona przez 
rzeczoznawcę zgodnie z przepisami ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami (jednolity tekst Dz. U. z 2020 r., poz. 65 ze zmianami). 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXVI/153/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Następny punkt obrad przedstawił i omówił również Sekretarz Gminy, 
a dotyczył on obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2021 
rok. 
Proponowana do wymiaru podatku rolnego w Gminie Szydłów na 2021 r. średnia 
cena skupu żyta w wysokości 50,00 zł za 1 dt odzwierciedla średnią cenę rynkową 
żyta, która utrzymuje się na miejscowym rynku handlu zbożem przez cały bieżący rok 
i jest bardziej adekwatna do ustalenia wymiaru podatku rolnego na 2021 rok. 
Propozycję obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru podatku rolnego na 2021 rok 
pozytywnie zaopiniowała Świętokrzyska Izba Rolnicza w Kielcach, którą to opinię 
przekazała pismem z dnia 13 listopada 2020 r. 
Przed przejściem do głosowania Przewodnicząca RM Skuza Katarzyna zaznaczył, 
że projekt tej uchwały był szeroko omawiany na obradach stałych komisji RM 
w Szydłowie dnia 25 listopada 2020 r. 



Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXVI/154/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejnym przedmiotem obrad na sesji RM było wprowadzenie zmiany w § 2 
uchwały Nr XXIV/ 146/2020 RM w Szydłowie z dnia 22.09.2020 r. w sprawie 
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami w celu uzyskania opinii dotyczących 
zmian statutów jednostek pomocniczych Gminy Szydłów (Dz. Urz. Woj. 
Świętokrzyskiego z 2020 r. poz. 3409). Przewodnicząca poprosiła Sekretarza Gminy 
0 zabranie głosu w tej sprawie. 
Sekretarz Pan Janusz Sowa - uzasadnieniem do podjęcia przedmiotowej uchwały, 
której zadaniem jest wydłużenie terminu przeprowadzenia konsultacji 
z mieszkańcami w celu uzyskania opinii dotyczących zmian statutów jednostek 
pomocniczych Gminy Szydłów, jest utrzymująca się w Polsce sytuacja epidemiczna 
spowodowana rozprzestrzenianiem się wirusa SARS-CoV-2 oraz decyzjami rządu 
dotyczącymi przeciwdziałaniu w rozprzestrzenianiu się choroby. Spowodowało to, iż 
obecnie funkcjonują istotne ograniczenia w życiu społecznym, co skutecznie 
ogranicza możliwości organizowania między innymi zebrań wiejskich, na których 
omawiano by z mieszkańcami sołectw projekt zmian statutu sołectwa. Wydłuża się 
zatem termin przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami do dnia 31 maja 2021 
roku. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
1 w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXVI/155/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

W następnym punkcie obrad Przewodnicząca RM udzieliła głosu Pani Marcie 
Stachowicz - Hanczke pracownikowi UMiG, aby omówiła zmiany jakie zostały 
wprowadzone w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 
i Gminy Szydłów. 
W związku ze zmianą ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach oraz art. 40 ust. 2 b ustawy z dnia 14 maja 2020 r. o zmianie 
niektórych ustaw w zakresie działań osłonowych w związku z rozprzestrzenianiem 
się wirusa SARS-CoV-2 (Dz. U. z 2020 r. poz. 875, poz. 1086), Rada Miejska 
w Szydłowie zobowiązana jest dostosować uchwały wydane przed dniem wejścia 
w życie znowelizowanej ustawy, do przepisów nadanych nową ustawą. Zgodnie z art. 
4 ust. 1 ww. ustawy, projekt Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Miasta i Gminy Szydłów został przekazany do zaopiniowania do Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Staszowie i w dniu 20 października 2020 r. 
została wystawiona pozytywna opinia do ww. Regulaminu (...). Najważniejszymi 



zmianami w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy 
Szydłów są: 

> możliwość kompostowania bioodpadów w kompostownikach 
> częstotliwość odbioru odpadów komunalnych i bioodpadów od mieszkańców. 

W obecnym Regulaminie (...) zwiększyła się zatem częstotliwość odbierania 
odpadów mieszanych i bioodpadów. Brak jest również podziału na część wiejską 
i miejską, zatem częstotliwość ich odbioru jest taka sama dla miasta Szydłowa jak 
i dla Solca, i przedstawia się następująco: 
1. Niesegregowane (zmieszane) odpady komunalne oraz odpady bioodpady 

stanowiące odpady komunalne: 
a) w okresie od 01 kwietnia do 31 października: 

- w zabudowie wielolokalowej - nie rzadziej niż raz na tydzień, 
- w zabudowie jednorodzinnej - nie rzadziej niż raz na dwa tygodnie. 

b) w okresie od 01 listopada do 31 marca: 
- w zabudowie wielolokalowej - nie rzadziej niż raz na dwa tygodnie, 
- w zabudowie jednorodzinnej - nie rzadziej niż raz na miesiąc. 

2. Odpady segregowane: 
- papier - nie rzadziej niż raz na miesiąc, 
- szkło - nie rzadziej niż raz na miesiąc, 
- metale i tworzywa sztuczne, opakowania wielomateriałowe - nie rzadziej niż raz 

na miesiąc. 
3. Popiół - nie rzadziej niż jeden raz w miesiącu kalendarzowym w okresie od 

1 października do 31 marca każdego roku. 
Pozostałe punkty Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 
i Gminy Szydłów pozostają bez zmian i w związku z dostosowaniem Regulaminu do 
obecnych przepisów uznaje się za zasadne podjęcie przedmiotowej uchwały. 
Przewodnicząca RM poprosiła o wyjaśnienie w związku z częstymi pytaniami 
mieszkańców, jak prawidłowo powinien wyglądać kompostownik? 
Pani Marta Stachowicz - Hanczke - odpowiedziała iż zapis ustawy mówi, że 
kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne prowadzi się 
w szczególności w gotowych kompostownikach ogrodowych lub kompostownikach 
0 budowie ażurowej, a także w pryzmach zapewniających dostęp powietrza 
1 przewietrzanie warstw kompostu. Kompostowania bioodpadów nie prowadzi się 
w zbiornikach lub dołach ograniczających dostęp powietrza i przewietrzanie warstw 
kompostu. Najlepszym rozwiązaniem zatem będzie zakup gotowego kompostownika 
w sklepie, który będzie miał odpowiedni dostęp świeżego powietrza. 
Przewodnicząca RM Pani Katarzyna Skuza - czy mogą odbywać się kontrole 
kompostowników, tak jak i kontrolowane są szamba? 
Pani Marta Stachowicz - Hanczke - odpowiediała, że takie kontrolę będą 
przeprowadzone, jeżeli ktoś zadeklaruje, że ma u siebie kompostownik. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 



UCHWAŁA Nr XXVI/156/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejny punkt obrad sesji RM dotyczył projektu uchwały w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów. Przedstawiła go również Pani Marta Stachowicz - Hanczke. 
Zgodnie z art. 6 ust. 3 i ust. 3c ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach, Rada Miejska zobowiązana jest określić w drodze 
uchwały stanowiący akt prawa miejscowego, sposób i zakres odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Szydłów 
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę od właścicieli tych 
nieruchomości, również częstotliwość odbierania tych odpadów komunalnych 
i sposób świadczenia usług przez punkty selektywnego odbierania odpadów 
komunalnych. 
W projekcie uchwały określone zostały częstotliwości odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości uwzględniając zapisy przyjęte 
w Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Szydłów 
i są one takie same jak zawarte zostały w ww. Regulaminie (...). Projekt uchwały 
został przekazany do zaopiniowania do Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Staszowie i również otrzymał ocenę pozytywną. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXVI/157/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Następnym punktem obrad sesji RM w Szydłowie było omówienie projektu 
uchwały dotyczącej ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Głos w tej 
sprawie zabrała kierownik referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa w UMiG w Szydłowie Pani Anna Suchorowska. 
Podjęcie przedmiotowej uchwały wynika z dyspozycji zawartej w art. 6j ust. 3b 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, stanowiącej, że „rada gminy 
uchwala ryczałtową stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie 
wyższą niż 10% przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzanego na 1 osobę 
ogółem - za rok od nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub od 
innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe." 
Zgodnie z obwieszczeniem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 
31 marca 2020 r. w sprawie przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego 
na 1 osobę ogółem w 2019 r. przeciętny miesięczny dochód rozporządzalny na 
1 osobę ogółem w 2019 r. wyniósł 1.819 zł. 



Roczna ryczałtowa stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 
nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub od innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe została ustalona w wysokości 
150,00 zł, co stanowi ok. 8% przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzanego 
na 1 osobę w 2019 roku. Zatem ustalona przez Radę Miejską w Szydłowie stawka 
nie przekracza progu ustawowego, który wynosi 181,90 zł. 
W myśl art. 6k ust. 3 cytowanej wyżej ustawy Rada Gminy zobowiązana jest także do 
określenia stawki podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli 
właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych 
w sposób selektywny, wysokości nie niższej niż dwukrotna wysokość i nie wyższa niż 
czterokrotna wysokość stawki ustalonej przez radę gminy. Stawka podwyższona 
została ustalona w wysokości 450,00 zł, co stanowi trzykrotną wysokość ryczałtowej 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od nieruchomości, na 
której znajduje się domek letniskowy lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na 
cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 
Data wejścia w życie niniejszej uchwały została zaproponowana na dzień 1 stycznia 
2021 roku, z uwagi na treść art. 11 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. Ordynacja 
podatkowa (jednolity tekst Dz. U. z 2020 r., poz. 1325, poz. 1423), który określa rok 
podatkowy jako rok kalendarzowy. W związku z powyższym ryczałtowa opłata ma 
charakter roczny i uiszczana jest za rok kalendarzowy, a więc za okres od 1 stycznia 
do 31 grudnia. 
Biorąc pod uwagę powyższe zasadne jest podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 
wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe w zaproponowanym 
brzmieniu. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXVI/158/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Ostatnim rozpatrywanym projektem uchwały na XXVI sesji RM w Szydłowie 
były zmiany w budżecie Gminy Szydłów na 2020 rok, które to przedstawiła Pani 
Skarbnik Gminy Alicja Kłonicka. 
Zmiany w uchwale budżetowej na 2020 rok zostały wprowadzone na podstawie 
otrzymanych pism i decyzji Wojewody Świętokrzyskiego oraz Głównego Urzędu 
Statystycznego. 

Dochody budżetowe zwiększono o 267.162,00 zł, na podstawie: 
- pisma KIE-WOR.573.134.2020.NSP.2 GUS na wydatki rzeczowe związane 

z Narodowym spisem powszechnym ludności i mieszkań 2021 o 270,00 zł, 
- decyzji Wojewody Świętokrzyskiego FN.1.3111.914.2020 na realizację własnych 



zadań bieżących gmin, przeznaczone na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych 
o 1.428,00 zł, 

- decyzji Wojewody Świętokrzyskiego FN.1.3111.809.2020 na realizację własnych 
zadań bieżących gmin, przeznaczone na dofinansowanie podejmowania innych 
zadań z zakresu pomocy społecznej wynikających z rozeznanych potrzeb gminy 
o 12.978,00 zł, 

- decyzji Wojewody Świętokrzyskiego FN.1.3111.356.2020 na zadania bieżące 
z zakresu administracji rządowej zlecone gminom, związane z realizacją 
świadczenia wychowawczego o 68.746,00 zł, 

- decyzji Wojewody Świętokrzyskiego FN.1.3111.878.2020 na zadania bieżące 
z zakresu administracji rządowej zlecone gminom, przeznaczone na realizację 
świadczeń rodzinnych o 183.740,00 zł. 

Dochody budżetowe zmniejszono o 9.208,00 zł na podstawie: 
- decyzji Wojewody Świętokrzyskiego FN.1.3111.866.2020 na zadania bieżące 

z zakresu administracji rządowej zlecone gminom, przeznaczone na realizację 
zadań z zakresu spraw obywatelskich o 8.000,00 zł, 

- decyzji Wojewody Świętokrzyskiego FN.1.3111.808.2020 na zadania bieżące 
z zakresu administracji rządowej zlecone gminom, przeznaczone na opłacenie 
składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia 
rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna o 1.208,00 zł. 

Ogółem dochody po zmianach wynoszą 26.859.998,57 zł. 
Po stronie wydatków zmiany są wynikiem zwiększenia dochodów budżetowych i po 
zmianach wynoszą 29.100.944,67 zł. 
Głównymi zmianami jakie są wprowadzone po stronie wydatków są: 
- w dziale „Pomoc społeczna" zostały zwiększone o kwotę 14.406,00 zł, 
- w dziale „Rodzina" zostały zwiększone o kwotę 251.278,00 zł. 
Zwiększono wydatki na prowadzeniu Punktu Przedszkolnego w Potoku i Przedszkola 
w Solcu przez Stowarzyszenie „Kraina uśmiechu" o 31.000,00 zł, w związku 
z II aktualizacją podstawowej kwoty dotacji na podstawie art. 44 ust. 1 pkt. 2 Ustawy 
o finansowaniu zadań oświatowych. 
W dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - zmniejszono wydatki 
o 31.000,00 zł dotyczące oświetlenia ulicznego. 
Na zadanie Kompleksowa rewitalizacja gmina zabezpieczone miała środki na zakup 
wyposażenia Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Szydłowie w kwocie 
66 140,50 zł. Dwa dni przed obradami komisji odbył się przetarg, w którym udział 
wzięło 11 firm, a najniższa oferta była na kwotę 89 000,00 zł. Ponieważ umowa 
z wykonawcą musi być podpisana w tym roku, dlatego gmina musi zwiększyć kwotę 
dotacji dla Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Szydłowie o kwotę 33 859,50 zł, 
aby ta mogła podpisać umowę z wykonawcą wyłonionym w przetargu. Środki 
przeznaczone na zwiększenie tych wydatków pochodzą z rezerwy ogólnej, którą 
dysponuje Burmistrz, a po zmianach dotacja wynosi 100 000,00 zł. W wyniku 
zwiększenia dotacji biblioteka będzie mogła już w tym roku podpisać umowę 
z wykonawcą na wyposażenie przyszłej biblioteki, co będzie realizowane w ramach 



zadania „Kompleksowa rewitalizacja", w przyszłych dwóch latach. Powyższe zmiany 
nie powodowały wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XXVI/159/ 2020 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 8. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Pan Andrzej Tuz - Burmistrz 
Miasta i Gminy: 
- odnośnie drugiej interpelacji radnego S. Gałązki, dotyczącej ustawienia znaków 
w miejscowości Korytnica, co wiąże się ze zmianą planu organizacji ruchu -
Burmistrz wyjaśnił, że w przyszłym roku Szydłów czeka rewitalizacja i należy 
gruntownie przemyśleć jakie znaki postawić i gdzie, aby tego planu ciągle nie 
poprawiać oraz aby dobrze je zaplanować w odpowiednich miejscach, ponieważ ich 
zasadność będzie sprawdzana, 

- w odpowiedzi na zapytanie radnego Pana Marka Skuzy - Burmistrz poinformował, 
że wielokrotnie rozmawiał w tej sprawie z Prezesem PKS w Staszowie, i z informacji 
które otrzymał wynika, że trasa ta dla PKS Staszów jest nieopłacalna oraz, że 
przewoźnik musiałby jeszcze do niej dokładać dodatkowe środki. Problem ten 
występuję również w innych gminach. Dzieci z Gacek, które rano o godzinie siódmej 
chcą się dostać do szkoły do Staszowa mają to utrudnione, ale nie tylko te z tej 
miejscowości. Inni przewoźnicy również odpowiadają, że jest do dla nich 
nieopłacalna trasa i muszą do niej dopłacać. Z wstępnej analizy jaką przeprowadziła 
gmina podczas rozmów z jednym z przewoźników wynikło, że musiałaby ona 
dopłacić jeszcze 6 000,00 zł miesięcznie do kursu, na co gminy niestety nie stać. 
W dzisiejszych czasach gdy każdy na podwórku ma samochód i liczba osób jakie 
korzysta z busa jest mniejsza niż wcześniej, to niektóre kursy dla przewoźników są 
nieopłacalne. Podczas zbierania podpisów pod petycją aby taki bus kursował przez 
daną miejscowość, podpisuje się dużo osób, ale później z takiego połączenia 
korzysta tylko parę osób. Tak też miało miejsce w tamtym roku, gdy Prezes PKS 
puścił jedną linię i po upływie miesiąca przyszedł bilans, z którego wynikało, że 
przewoźnik musi dokładać do tego kursu. Sytuacja ta dotyczy całego powiatu. 

- interpelacja dotycząca znaków na drodze „połanieckiej" - jest to taka sama sytuacja, 
jak ta, która została omówiona wcześniej, przy interpelacji dotyczącej znaków 
w Korytnicy, i jak wiadomo wiąże się ona ze zmianą planu organizacji ruchu, 

- sprawa dotycząca zgłoszenia radnego o bezpańskich psach w miejscowości Potok 
- będzie jak najszybciej rozwiązana i zostaną powiadomione odpowiednie służby 

- odnośnie drogi w Rudkach - sprawa jest zgłoszona do osoby, która za to 
odpowiada, aby dokonała oceny co należy tam zrobić, tzn. czy należy podrównać 
i wysypać kamień na tę drogę. 



Ad. 9 

Burmistrz Andrzej Tuz - złożył podziękowania radnym Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego, za przychylną decyzję w sprawie przebudowy drogi wojewódzkiej 
nr 756 na terenie Gminy Szydłów. Szczególne podziękowania należą się również 
radnym z powiatu staszowskiego, Panu Pawłowi Krakowiakowi, który uczestniczył 
wielokrotnie razem z Burmistrzem w rozmowach w tej sprawie u Pana Marszałka 
Województwa Świętokrzyskiego, jak również panu Markowi Strzale i Członkowi 
Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Panu Tomaszowi Jamce, za bardzo duże 
zaangażowanie w tę sprawę. 
Poinformował również o kwiatach chryzantemów, które gmina otrzymała od ARiMR 
w ramach akcji, w której Agencja skupywała je od ogrodników, którzy nie mogli 
sprzedać tych kwiatów z powodu zamknięcia cmentarzy. Kwiaty zostały 
rozdysponowane na terenie gminy, przekazane zostały do kościoła, jak również 
zostały wystawione na rynku przed UMiG, aby mieszkańcy mogli je bezpłatnie zabrać 
na swoje potrzeby. 
Radny Marek Skuza - zadał pytanie Panu Burmistrzowi, dlaczego podczas rozmów 
0 busie brany jest pod uwagę tylko PKS Staszów. Jest również firma Muszkieter, 
której busy kursują około sześć razy w ciągu dnia i może warto dołożyć przysłowiową 
złotówkę i zorganizować takie połączenie przez Osówkę oraz Korytnicę. Jak 
wiadomo, każdy ma samochód na podwórku ale użytkują je osoby młode, które 
dojeżdżają do pracy, a osoby starsze nie mają jak dostać się do lekarza. Zapytał 
również czy są jeszcze jakieś środki rządowe na ten cel. 
Burmistrz Andrzej Tuz - pismo w sprawie dodatkowego kursu zostało wysłane 
także do firmy Muszkieter, ale już od ponad dwóch miesięcy gmina nie uzyskała 
żadnej odpowiedzi w tej sprawie. Przy sprawie Rudek, gdzie również jest problem 
z połączeniem, firma Muszkieter wypowiedziała się, że gmina musiałby dołożyć do 
tego kursu około trzy tysiące złotych miesięcznie. Miały być również uruchomione 
dodatkowe trzy linie na terenie naszej gminy w ramach projektu ze Starostwem 
Powiatowym w Staszowie, z którego ostatecznie wycofało się starostwo. Burmistrz 
zapewnił, że dołoży pełnych starań i będzie na bieżąco monitorował ten problem, 
będzie rozmawiał również w tej sprawie ponownie ze Starostą Powiatu. 
Radny Sebastian Gałązka - zadał pytanie, czy tylko powiat może wystąpić o taką 
dotację, czy może to zrobić także gmina. Poprosił także aby ponaglić powiat w tych 
działaniach. Zapytał również czy w związku z tym, że plan zagospodarowania 
przestrzennego rusza w przyszłym roku, to również w przyszłym roku problem 
znaków zostanie rozwiązany. 
Burmistrz Andrzej Tuz - plan organizacji ruchu był już wstępnie podpisany ale firma 
wycofała się z tego, jednak problem ten został rozwiązany. Znaki, które będą 
wstawiane muszą być zasadne, dlatego wszystko musi być przemyślane 
1 opracowane w odpowiednim czasie aby nie było potrzeby modernizowania go. 
Odnośnie dojazdów gmina będzie współpracować w tej sprawie razem ze 
Starostwem aby jak najszybciej rozwiązać problem. Burmistrz zapytał również ile 
osób jest z Korytnicy chętnych na omawiane wcześniej dojazdy? 



Radny Sebastian Gałązka - z miejscowości Korytnica są trzy osoby, są również 
osoby z Kotuszowa, Brzezin i Osówki. Radny odniósł się również do zasadności 
wstawiania znaków, które według radnego powinny być umieszczone. Na początku 
roku w miejscowości Korytnica miał miejsce wypadek, do którego zdaniem radnego 
nie doszłoby gdyby znajdowały się tam znaki ustąp pierwszeństwa i znak ostry zakręt 

Burmistrz Andrzej Tuz - sprostował, że nie miał na myśli, że znaki te, które wymienił 
radny z Korytnicy nie są zasadne tylko, że należy przy opracowywaniu planu 
sprawdzić zasadność wstawianych znaków w całej gminie. 

Ad. 10. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że porządek obrad sesji został 
w pełni zrealizowany i dokonała zamknięcia obrad XXV sesji Rady Miejskiej 
w Szydłowie. 

Protokołowała 

Beata Nowińska 


